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医学生对精神医学态度的调查

王绪轶, 向小军, 郝伟, 刘铁桥

中南大学湘雅二医院精神卫生研究所, 长沙 410011

摘要： 

目的:了解医学生对精神医学的看法和态度。方法:对254名临床医学系四年级学生进行问卷调查。结果:多数医学

生对精神医学总体上有正性的看法,但仍有部分医学生认为精神科社会声誉低,精神科医师收入低。结论:当今医学生

对精神病学仍存在不良认知,需引起医学教育的重视。 
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A attitude toward psychiatry among medical students

WANG Xuyi, XIANG Xiaojun, HAO Wei, LIU Tieqiao 

Mental Health Institute of Second Xiangya hospital, Central South University, Changsha 410011, China 

Abstract: 

Objective To explore the attitudes of medical students toward psychiatry. Methods A total of 254 
fourth-year medical students were investigated with a 29-item questionnaire. Results Although in 
general, medical school students showed a positive attitude towards psychiatry, opinions about certain 
aspects like the reputation of psychiatry and the attitude toward psychiatric therapy were not positive. 
Conclusion There are still some misunderstandings for psychiatry among medical school students, 
some of which are based on false beliefs that should be actively targeted for remediation.
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